

朝陽科技大學 099學年度第2學期教學大綱
Life Service Planning and Ritual 生命服務規劃與禮俗

| | | | |
|--------|--|--------------------|--|
| 當期課號 | 3610 | Course Number | 3610 |
| 授課教師 | 謝東任 | Instructor | SHIEH,TONG JEN |
| 中文課名 | 生命服務規劃與禮俗 | Course Name | Life Service Planning and Ritual |
| 開課單位 | 老人服務事業管理系(四進)二A | Department | |
| 修習別 | 選修 | Required/Elective | Elective |
| 學分數 | 2 | Credits | 2 |
| 課程目標 | 本課程旨在介紹生命服務（殯葬服務）倫理的重要性與生命禮儀的基本規範，並藉由宗教禮俗的探討，使學生瞭解生命關懷的真諦與殯葬文化的內涵。 | Objectives | The course will introduce importance of Funeral Service Ethics and the common norms of Life etiquette. It will take students to understand the true meaning of Life Concern and connotations of the funeral culture through Religious Ritual discussion. |
| 教材 | 自編教材 台灣民間傳統喪葬儀節研究 殯葬改革概論 生前契約改論 | Teaching Materials | Self-compiled materials The Study on Traditional Mortuary Rituals in Taiwan The Framework of Mortuary Reform The Change of Life Contract |
| 成績評量方式 | 1. 期中考30% 2. 期末考40% 3. 課堂表現及作業40% | Grading | 1. Mid-term examination30% 2. Final examination 40% 3. Class performance and homework 40% |
| 教師網頁 | - | | |
| 教學內容 | 本課程主要教學目標為讓學生了生命事業傳成脈絡、社會環境因素與生命禮儀規劃之關係，並進而熟悉老人服務相關倫理、管理及運用之技巧。 1. 生命倫理 2. 宗教禮俗 3. 往生者服務技巧實務 4. 殯儀館管理 5. 殯葬文書 6. 擇日淺談 7. 陰、陽宅淺談 8. 殯葬政策與法規 | Syllabus | The purpose of the course is to make students understand the history of funeral business, the relationships between social environment factors, and plans for funeral rites, so as to be familiar with services for elderly-related ethics, and the techniques how to manage and use them. 1. Life ethics 2. Religious customs 3. Practical skills concerning services for the deceased 4. Funeral home management 5. Funeral composition 6. Basic date selection 7. Basic tomb and dwellings selection 8. Mortuary policies and regulations |

尊重智慧財產權，請勿非法影印。